
Oroszlány Város Önkormányzata  

Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

 

7/2019. ESZB 

 

 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 
 

Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2019. június 20-ai nyílt, 

munkaterv szerinti üléséről 
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Jelen voltak: dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Módi 

Miklós és Torma Lajos bizottsági tagok 

  

Távol voltak: Süli Ildikó, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

 

 

dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 2 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen volt, majd 

ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.   

 

Baráth Domonkos az Önkormányzati Szociális Szolgálat intézményvezetője elmondta, készített 

egy tájékoztatót a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás bevezetésének tapasztalatairól, szeretné, ha ezt 

átbeszélnék „Egyebek” napirendi pont keretén belül. 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, lesz egy ezzel kapcsolatos testületi anyag, javasolta, ezt annak 

részeként tárgyalják. 

 

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

106/2019. (VI.20.) ESZB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2019. 

június 20-ai, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2019. június 25-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

Zárt ülés: 

2. Egyedi szociális kérelmek elbírálása  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök  
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1. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2019. június 25-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, a 3. pont tárgyalja az INTER-AMBULANCE Zrt-vel kötött 

háziorvosi szerződést. A közbeszerzési eljárást korábban azzal az indokkal halasztották el, hogy a 

helyhatósági választások idején járt volna le a szerződés, ezt hosszabbítsák meg, abból a célból, hogy 

ezzel már az új testület foglalkozzon.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető hozzátette, a közbeszerzési törvény alapján, ha lejár a szerződés, akkor 

azt maximum a közbeszerzési érték 10 %-ával lehet meghosszabbítani, 24 hónapra lett megkötve a 

szerződés, augusztus 31-én lejár, október 31-ig lehet meghosszabbítani. Ennek kiküszöbölése 

érdekében beszélt Dr. Molnár Miléna aljegyzővel, úgy kerül majd megvalósításra, hogy szét lesz 

szedve a nappali és éjszakai ügyeleti ellátás, így értékhatár alatti beszerzésként kerül megkötésre a 

szerződés, február 28-ig.  

 

dr. Mátics István elnök elmondta, a két ülés közötti anyagban az 5. pont érinti még a bizottságot. A 

hitelfelvétel az Államkincstár által jóváhagyásra került, három fejlesztési cél kerül megvalósításra, a 

bérlakások rekonstrukciója, az óvoda felújítása, valamint a belterületi utak korszerűsítése, azok a 

feltételes közbeszerzési eljárások, amik ennek engedélyezéséhez voltak kötve, már nem kötöttek.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése az volt, ez azt jelenti, hogy akkor elindulhatnak-e a fejlesztések. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, igen. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait szavazzanak az előterjesztésről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

107/2019. (VI.20.) ESZB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

A 2019. évi költségvetés - 4/2019. (II.14.) önkormányzati rendelet – módosítása 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, a módosítás az elmúlt egy hónapban történt bevételi, kiadási 

változások átvitelét tartalmazza, ezen túlmenően azért érdemes erről beszélni, mert a hitelfelvételt sem 

támogatta a testület, így a részvény eladást sem, amiből testületi döntést követően 87.137.000,- Ft 

bevétele származna az önkormányzatnak, emellett a korábbi befolyása is megmaradna, 12 %, vita lesz 

az eladással kapcsolatban.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése az volt, a bizottság kapott-e lakás célra összeget. 
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Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, kaptak, várni kell a kiadására, míg a törlesztő részletekből 

nem jön össze annyi pénz. 

 

dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdése az volt, hozhatnának-e olyan határozatot, hogy ne ez a 4,7 

M Ft, hanem minimum 6 M Ft jöjjön be a lakásvásárlási támogatáshoz a céltartalék terhére. 

 

dr. Mátics István elnök javasolta, azzal a kitétellel fogadhatják el az előterjesztést, hogy 

megegyeznek, ez az összeg biztos nem elég, megjelölhetik azt az összeget, ami év végéig szükséges 

lenne. 

 

Kiss Regina bizottsági referens elmondta, a Pénzügyi osztállyal annyit tudott egyeztetni, hogy havi 

szinten 6-800 E Ft jön be részletfizetésből, ha összegyűlik 1 M Ft, akkor szólnak. 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, azt tegyék hozzá még javaslatnak, hogy várhatóan további 8 M Ft 

igény lesz, aminek a fedezete a visszatérített összeg, ezt kéne biztosítani a következő költségvetés 

módosításnál. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, Bársony Éva osztályvezető egyeztetett, és most úgy áll a 

költségvetés, hogy hiába van az előirányzaton pénz, jelenleg nem tudják kifizetni. Eddig nem volt 

ilyen probléma, megoldották. Az előirányzat egész évre szól, ha leosztják 12-vel, havi 1,5 M Ft-ot 

költhetnek el. Már 14 kérelem van, ez 14 M Ft, nincs meg a másik oldala, amiből kifizetik. Várni kell 

a kifizetésekkel. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag kérdése az volt, nem lenne-e értelme szigorítani valamilyen módon, 

jobban meg kéne szűrni.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, az a cél, hogy növeljék Oroszlány lakosságát. 

 

Kiss Regina bizottsági referens elmondta, ha húznak egy maximális jövedelem határt, akkor azért 

nem fogják tudni igénybe venni, aki tud lakást venni, az azért van, mert annak magas a jövedelme. 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy amit Hermann Istvánné javasolt, azt testületi ülésre meg 

kéne próbálni módosító javaslatként benyújtani, ezt támogatná. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, nagy az igény, sokan el lettek küldve. 

 

Kiss Regina bizottsági referens hozzátette, elküldött legalább 15 családot, hogy januárban 

jelentkezzenek újra. 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, megteheti a bizottság, hogy így nem fogadja el az előterjesztést. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, vagy megteheti, hogy elfogadják, és javasolják 2. pontként a 

képviselő-testület részére, hogy a lakásalap előirányzatot az általános tartalék terhére 5 M Ft-tal 

emeljék meg. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag javasolta, legyen 10 M Ft. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, a részvényeladásokból kerül megemelésre, most ráraknak 20 

M Ft-ot általános tartalék terhére, abból 10 M Ft-tal kerüljön megemelésre a lakásalap. 

 

dr. Mátics István elnök javasolta, az ESZB a 2019. évi költségvetés módosítását azzal a feltétellel 

fogadja el, hogy a részvény értékesítésből származó többletbevételből az önkormányzat által nyújtott 

ingatlan vásárlással kapcsolatos lakás alap támogatás előirányzat éves szinten az első költségvetés 

tervezéskor jelzett 25 M Ft-nak megfelelő nagyságú legyen. Ebből a jelen költségvetés 10 M Ft 
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támogatást biztosított, majd 4 M Ft bevételi számláról átvezetésre került összeg került idáig 

felhasználásra, ezen túl még 10 M Ft-ot meghaladó, indokoltak véleményezhető igény keletkezett, 

melynek támogatási összege meghaladja a 10-11 M Ft-ot, ennek biztosítását kéri az ESZB. Kérte, aki 

ezzel a kiegészítéssel elfogadja az előterjesztést, igennel szavazzon. 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait szavazzanak az 

előterjesztésről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

108/2019. (VI.20.) ESZB határozata 

„A 2019. évi költségvetés - 4/2019. (II.14.) önkormányzati rendelet – módosítása” című 

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek „A 2019. évi költségvetés - 4/2019. (II.14.) 

önkormányzati rendelet – módosítása” című előterjesztést azzal a kiegészítéssel, hogy a lakásalap 

előirányzat 25 M Ft-ra kerüljön megemelésre az általános tartalék terhére. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

dr. Mátics István elnök kérte ennek a jegyzőkönyvnek az eljuttatását a hétfői Pénzügyi Bizottsági 

ülésre. 

 

Intézkedési terv az Oroszlányban élő 60 év feletti lakosság körében végzett felmérés megállapításaira 

irányulóan 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, 9 pontban foglalták össze a szakértők a tennivalókat, a 9 pont 

feléhez pénz sem kell. Elkészült a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás tapasztalatairól szóló 

tájékoztató, felkérte Baráth Domonkos intézményvezetőt ennek ismertetésére. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, az fogalmazódott meg a kollégákban, nagyon sok 

ember akkor adja fel a dolgot, amikor szembesül azzal, hogy nincs rá pénze. Szeretné, ha a bizottság 

támogatná, hogy a szociális törvényben szereplő szociálisan rászorult személyeknek a Szociális 

Szolgálat vásárolhatná meg a készüléket. A legnagyobb probléma az, nem tudják megjósolni, hányan 

vennék igénybe, egy készülék 63 E Ft, 15-20 készülék beszerzésére lenne szükség, az 1,3 M Ft alatt 

van, ennek fedezetét elő lehetne állítani, valamelyik sorról át lehetne ezt az összeget tenni. 

 

dr. Mátics István elnök kérdése az volt, hány ilyen készülék van most. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, 3 db van. 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, akik meg tudták venni, az a három ember. Kérdése az volt, mennyi 

lehet még az igény. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmonda, nem tudja, kb. 30-40 közötti.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag hozzátette, korábban is volt arról szó, hogy vizsgálják meg annak 

lehetőségét, hogy a Szociális Szolgálatnál legyenek a készülékek, és csak kihelyeznék őket. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, ezt tartaná praktikus megoldásnak, mert tovább lehet 

adni másnak, ha valakinek nincs már rá igénye. 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, tehát 3 db készülék van, amit támogatott a bizottság. 
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Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, egyelőre az látszik, nem érte el a célját az intézkedés, a 

jelzőrendszeres házi segítségnyújtás nem működik, mert nem tudják megvásárolni a készüléket. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdése az volt, kellett-e olyan valakit elküldeni, aki igénybe 

venné, csak nem volt rá anyagi fedezete. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, aki bejött ezzel a kéréssel, a kérelmét hozták is bizottság elé. 

A bizottság nem utasított el senkit, volt olyan, hogy nem az egészet fizették ki, csak kiegészítették. 

Januárban sokan érdeklődtek. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, meg kéne próbálni. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag hozzátette, ha valaki látókörbe kerül, hogy krízishelyzetben van, 

rögtön ki tudnák helyezni a készüléket. 

 

dr. Mátics István elnök kérdése az volt, nem volt-e erre valamilyen pályázat. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, volt egy olyan pályázat, ahol a pályázat kiírója 

megmondta azt is, hogy ki üzemeltesse, mennyiért és kitől kell megvenni a készüléket. 

 

dr. Mátics István elnök felolvasta a vonatkozó jogszabályt. Véleménye szerint javasolhatják azt, 

hogy a jelzőrendszeres segítségnyújtás alapján jogosultaknak az önkormányzat biztosítsa a Szociális 

Szolgálat útján a készüléket. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető hozzátette, biztos találnak a Szociális Szolgálat 

költségvetésében ehhez szükséges összeget. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag felajánlotta, hogy képviselői keretéből 5 db készülék megvásárlását 

állja. 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, a bizottság egyet ért azzal, hogy a Szociális Szolgálat ez évben 20 

db készüléket vásárol saját költségvetése terhére, annak kihelyezési módját saját szabályzatában 

rögzítse, és az év végi tapasztalatokat elemezzék.  Kérte, először szavazzanak az intézkedési tervről 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait szavazzanak az 

előterjesztésről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

109/2019. (VI.20.) ESZB határozata 

az „Intézkedési terv az Oroszlányban élő 60 év feletti lakosság körében végzett felmérés 

megállapításaira irányulóan” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek az „Intézkedési terv az Oroszlányban élő 60 év feletti 

lakosság körében végzett felmérés megállapításaira irányulóan” című előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

dr. Mátics István elnök elmondta, az intézkedési tervhez kapcsolódóan a házi segítségnyújtó jelző 

rendszer kialakításának körülményeit értékelő javaslat kapcsán megfogalmazott előzmények 

birtokában javasolják a Pénzügyi Bizottságnak a javaslat megfontolását. Kérte, aki ezzel egyetért, 

igennel szavazzon. 
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Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait szavazzanak a 

javaslatról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

javaslatot és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

110/2019. (VI.20.) ESZB határozata 

a jelzőrendszeres házi segítségnyújtáshoz szükséges készülékek megvásárlásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

támogatja, hogy a Szociális Szolgálat az idei évben 20 db, jelzőrendszeres házi segítségnyújtás 

működtetéséhez szükséges készülékeket vásároljon saját költségvetése terhére, annak kihelyezési 

módját saját szabályzatában rögzítse, és az év végi tapasztalatokat elemezze, valamint kéri a Pénzügyi 

Bizottságot a javaslat megfontolására. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

A kullancs által terjesztett betegségek elleni védőoltás biztosítása a 3-4-5 éves gyermekek részére 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, az előterjesztés alapján el lehet kezdeni az oltást szeptemberben. 

Már korábban elkezdték a fiúk HPV oltását is, az állam ezt át fogja venni. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdése az volt, meg van-e rá a pénz. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, igen, megvan. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

javaslatot és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

111/2019. (VI.20.) ESZB határozata 

„A kullancs által terjesztett betegségek elleni védőoltás biztosítása a 3-4-5 éves gyermekek 

részére” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek „A kullancs által terjesztett betegségek elleni védőoltás 

biztosítása a 3-4-5 éves gyermekek részére” című előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

További hozzászólás nem volt, ezért dr. Mátics István elnök 15 óra 54 perckor a bizottság nyílt 

ülését bezárta.  

 

K.m.f. 

 

 

 

 dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  


